
 
 

 
 
Kunsthaus Graz, Lendkai 1, 8020 Graz, Austria              office@camera-austria.at 
T. +43 / (0) 316 / 81 55 500, F. 81 55 509                  www.camera-austria.at 

 

 
DARCY LANGE 
 
Als Absolvent der Elam School of Fine Arts in Auckland, Neuseeland und am Royal College of Art in London betätigte sich 
Darcy Lange (1946 – 2005) zunächst als Bildhauer mit großen, abstrakten Hard-Edge-Werken, wandte sich aber schon bald 
den Medien Fotografie, Film und Video zu. 1971 begann er unter dem Thema "Menschen bei der Arbeit" in englischen 
Fabriken, Bergwerken und Schulen Filme und Videos zu drehen und fuhr mit dieser Dokumentation arbeitender Menschen 
auch fort, nachdem er nach Neuseeland zurückgekehrt war. In den späten 1970er Jahren, während der so genannten Māori 
Renaissance, die zur vollen Etablierung der bikulturellen Politik in Neuseeland führte, schloss sich Lange dem Kampf von 
Māori – Aktivisten um ihre Landrechte an und entwickelte im Zuge dessen sein groß angelegtes "Māori Land Project" (1977 
– 1981). Ab den 1980er Jahren begann er sich zunehmend mit Musik, vor allem dem Flamenco, zu beschäftigen, wobei 
mehrere Multimedia-Performances mit Musik, Poesie und Kunst entstanden. Er starb 2005 in Auckland.  
 
A graduate of Elam School of Fine Arts in Auckland, New Zealand and the Royal College of Art in London, Darcy Lange 
(1946 – 2005) established a career in the late 1960s as a sculptor with large, hard-edge abstract works but soon turned to 
photography, film, and video. In 1971, he began filming and videotaping under the general theme of "people at work" in 
English factories, mines, and schools and continued documenting workers' lives after returning to New Zealand. In the late 
1970s, Lange joined Māori activists' struggles to establish land rights during what became known as the Māori Renaissance 
when bicultural policies in New Zealand fully came into place, and developed his ambitious "Māori Land Project" (1977 – 
1981). Beginning in the 1980s, Lange became increasingly involved in the study of music, especially Flamenco, and created 
several multimedia performances involving music, poetry, and art. He died in Auckland in 2005.  
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